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n zijn kantoorkamer met balkon werkt 
Stefan Pronk aan het opstellen van een 
akte. De 83-jarige cliënte wil in haar 
testament haar dochter niet tot erf  -

genaam benoemen en haar zoon, schoon-
dochter en neef wel. Haar wensen maakte  
ze een dag eerder duidelijk in een bespreking. 
‘Leuk’, zegt Pronk, ‘om in zo’n gesprek de 
motieven te horen voor de keuzes die een 
cliënt maakt.’

Vergelijken

Pronk is één van de studenten van de Master-
class Notariaat van de Universiteit Utrecht,  
die in september voor de zesde keer startte.  
In drie maanden tijd loopt hij twee stages,  
vier dagen per week. Daarnaast heeft hij  
één dag per week cursus. Aan de masterclass 
doen jaarlijks ongeveer tien grote en kleine  
notariskantoren mee, in samenwerking  
met de faculteit Recht, Economie, Bestuur  
en Organisatie. De kantoren leveren naast  
de stageplaatsen ook docenten. Daarnaast 
verzorgen ze om de beurt een cursusdag  
op het eigen kantoor. De notariële vakgroep 
geeft ook enkele verdiepende cursussen.
‘Van vorige deelnemers hoorde ik enthousiaste 
verhalen’, zegt Pronk. ‘Daarom heb ik me 
aangemeld.’ Na een selectiegesprek met de 
universiteit gingen zijn cv en cijferlijst naar de 
deelnemende kantoren. Eén van die kantoren 
is Holtman Notarissen, een kleine praktijk aan 
het Utrechtse Wilhelminapark. Na een gesprek 
bood dit kantoor Pronk een stageplaats aan. 
Hierna volgt een stage bij Nauta Dutilh in 
Amsterdam op de sectie Ondernemingsrecht. 
Pronk wil het notariaat in. ‘De onpartijdigheid 
en het werkzaam zijn op verschillende rechts-
gebieden spreken me aan. Door de stages kan 
ik werkzaamheden, sfeer en werkwijze van 
verschillende kantoren vergelijken en bekijken 
wat het best bij me past.’ 

Computersysteem

Tijdens zijn stage bij Holtman Notarissen 
wordt Pronk begeleid door kandidaat-notaris 
Debbie Van Lierop-van Geel. Iedere maandag-
ochtend evalueren ze hoe het gaat. Pronk:  
‘Het meest moet ik wennen aan het computer-
systeem.’ Als hij even niet meer weet waar hij 
de akte van de 83-jarige cliënt moet opslaan, 
roept hij de hulp in van Rob van Mourik. Van 
Mourik nam vorig jaar deel aan de masterclass 
en liep ook stage bij Holtman Notarissen. Op 
afroep werkt hij nog steeds voor dit kantoor. 
Daarnaast werkt hij aan zijn afstudeerscriptie. 
Met plezier kijkt hij terug op zijn stage. ‘Hier 
komt clientèle met een diverse achtergrond. 
Dat is leuk’, zegt hij. ‘En je ziet dat er echt iets 
met je werk gedaan wordt. Door de stages 
kwam ik erachter wat ik het leukst vind: een 
familiepraktijk op een middelgroot kantoor.’ 

in het diepe

‘Op een klein kantoor als het onze worden 
stagiaires direct in het diepe gegooid’, zegt 
Van Lierop-van Geel. ‘Ze werken op verschil-
lende rechtsgebieden.’ Pronk: ‘Ik word 
betrokken bij zaken die ik vanaf het begin  
tot het einde kan volgen, van cliëntbespreking 
tot het passeren van de akte. Dat geeft veel 
voldoening. Zo ging ik mee naar een bespre-
king met een cliënte met kinderen uit verschil-
lende huwelijken. In haar testament moeten 
bepalingen worden opgenomen over minder-
jarigenbewind en voogdij. De akte en begelei-
dende brief die ik onder begeleiding heb 
opgesteld, heb ik naar haar toegestuurd. Belt 
ze met vragen, dan kan ik die beantwoorden.’ 
Zijn conceptakte voor de 83-jarige cliënt legt 
hij voor aan Van Lierop-van Geel. Zij geeft 
alternatieven voor zijn formuleringen. Als 
Pronk klaar is met de akte en brief, gaat hij  
aan de slag met een statutenwijziging. 

presentatieteChnieken

Het onderwijs van de masterclass sluit goed 
aan bij zijn studie, vindt Pronk. ‘Maar het grote 
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‘De Masterclass Notariaat bereidt me 
goed voor op mijn toekomstige werk’
De juridische faculteit van de Universiteit Utrecht organiseert jaarlijks een Masterclass 
Notariaat. Een selecte groep studenten maakt kennis met het vak van de (kandidaat-)-
notaris. Naast twee stages volgen zij een praktijkgerichte cursus. Notariaat Magazine 
vroeg drie deelnemers naar hun ervaringen. 

Aandacht voor de dagelijkse notarispraktijk

verschil is dat er veel aandacht is voor de dage-
lijkse notarispraktijk. Daaraan had ik veel 
behoefte.’ Vooral vaardigheden als presenta-
tietechnieken noemt hij erg nuttig. ‘Iedere 
cliëntbespreking is eigenlijk een presentatie.’ 
Toch is de inhoud nog behoorlijk theoretisch, 
vindt Van Lierop-van Geel. ‘Dat hoor ik ook van 
studenten.’ Voor Holtman Notarissen koos zij 
daarom voor een simulatie van een cliëntbe-
spreking, met veel aandacht voor vaardig-
heden. Pronk: ‘Aan de voorbereiding mocht  
ik meewerken.’
Iets anders wat volgens Van Lierop-van Geel 
beter zou kunnen, is de selectieprocedure.  
‘Die is soms te streng. Het komt voor dat een 
student voor de Masterclass Notariaat wordt 
aangenomen, maar door een kantoor wordt 
afgewezen. Dat is sneu.’ 
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theoretisCh

Hun opdrachten zijn divers. De Gans: ‘Ik werk 
nu aan een zaak die al elf jaar loopt. De man is 
inmiddels overleden, maar schijnt nog ergens 
kinderen te hebben. Of die er echt zijn en, zo 
ja, waar, is onbekend. Ik schrijf een advies over 
mogelijke opties om dit boven tafel te krijgen.’ 
Verschoor: ‘Mij werd gevraagd of ik tijdens een 
vakoverleg iets wilde zeggen over een artikel 
over testamentair bewind. Naar aanleiding  
van de discussie daarover heb ik een notitie 
geschreven. Ik heb daarbij bekeken of het 
kantoormodel over bewind nog voldoet.’  
De Gans stelde ook enkele conceptaktes op 
met begeleidende brieven. ‘Dat is echt nieuw 
voor me. Als ik tijdens mijn studie één akte 
gezien heb, is het veel. De universiteit brengt 
weliswaar steeds meer praktijkelementen in, 
maar de studie blijft toch vooral theoretisch. 
Daarom is deze masterclass zo nuttig.’ 

praktijksimulatie

‘De docenten gaan dieper in op de materie  
dan tijdens de studie’, zegt Verschoor. 
Hermans & Schuttevaer stelde bijvoorbeeld 
uitgebreid de ouderlijke boedelverdeling en 

speCialisatie

Ook Gertjan de Gans en Annelien Verschoor 
zijn enthousiast over de Masterclass Notariaat. 
Beiden lopen stage bij het Utrechtse Hermans 
& Schuttevaer. Verschoor bij de sectie 
Onroerend Goed, De Gans bij Familierecht, 
zoals hij graag wilde. De Gans: ’Ik denk dat  
een middelgroot notariskantoor – zonder 
advocaten – het beste bij mij past. Er is veel 
specialistische kennis en de sfeer is minder 
competitief dan op veel grote multidiscipli-
naire kantoren, denk ik.’ Zijn tweede stage  
is op de ondernemingsrechtsectie van Van 
Doorne in Amsterdam. ‘Dan zal ik zelf ervaren 
hoe het er op een multidisciplinair kantoor 
aan toe gaat.’ 
Net als De Gans liep Verschoor ook tijdens haar 
studie stage, op een gemeentehuis. ‘Leerzaam. 
Toch denk ik dat ik in het notariaat wil werken. 
Fijn dat ik na Hermans & Schuttevaer ook op 
een multidisciplinair kantoor kan kijken.’ 
Tussen de kantoren die aan de Masterclass 
Notariaat meedoen, zou nog meer diversiteit 
mogen zijn, vinden ze. Verschoor: ‘Het zijn 
vooral grote kantoren met zowel een notaris- 
als advocatenpraktijk.’ 

de tweetrapsmaking aan de orde. De Gans: 
‘Waar we tijdens de studie vooral leerden  
over nieuw erfrecht, horen we nu ook hoe het 
onder het oude erfrecht was geregeld. Nuttig, 
want in de praktijk kom je nog veel testamen-
 ten tegen die voor 2003 zijn opgemaakt.’  
Aan het eind van de cursus is er een praktijk-
simulatie. In groepjes bereiden de studenten 
een casus voor en geven ze een presentatie  
in de vorm van een advies aan een cliënt. Een 
jury van ervaren notarissen vervult de rol van 
cliënt en wijst uiteindelijk de winnaar aan. 
‘De Masterclass Notariaat bereidt me goed 
voor op mijn toekomstige werk’, zegt 
Verschoor. De Gans: ‘En je bent beter voor-
bereid op sollicitaties.’ Behalve de gesprekken 
met universiteitsmedewerkers en notaris-
kantoren krijgen masterclassstudenten sollici-
tatietraining. Daar is een recruiter bij van  
één van de deelnemende kantoren. De Gans: 
‘Zij gaf goede praktische tips. In een gesprek 
moet je dat wat je zegt ondersteunen met voor-
beelden, adviseerde zij. En google jezelf eens. 
Dat doen kantoren vaak ook voordat je komt.’ 

‘Tussen de 
kantoren die 
meedoen, zou nog 
meer diversiteit 
mogen zijn’

v.l.n.r. Gertjan de Gans, 
Annelien Verschoor en 
Stefan Pronk
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